
Seniorrådet   Beslutningsprotokol nr. 4 
 
________________________________________________________________________________  
 
Dato: 21.05.2021 KL. 10.00  Sted: Mødelokale 620, Rådhuset  
________________________________________________________________________________  
 
Deltagere: Seniorrådet, Morten Pors Ilsøe, Janni Sadolin Hougaard 
 
Fraværende:   
____________________________________________________________________________  

 
DAGSORDEN 

 
1. Godkendelse af dagsorden 

2. Godkendelse af referat 

3. Status Senior Nyt Fredericia 

4. Nyt fra Rådets medlemmer 

5. Godkendelse af Seniorrådets regnskaber 

6. Lovgivning omkring tilsyn v/Hanne Rasmussen 

7. Bekymringshenvendelser v/Søren  

8. Møde med Senior og Handicapudvalget den 7. juni. 

1. Valg af emner til drøftelse med Udvalget 

9. Gennemgang af analyserne på Ældreområdet v/Anne Grethe Eriksen fra Budget og Analyse 

(Deltager fra kl. 11.30) 

10. Eventuelt  

  



Referat 
 
Punkt 1. Godkendelse af dagsorden 

Ad notam. Dagsorden er udsendt for sent i forhold til Seniorrådets forretningsorden 

Dagsorden herefter godkendt  

 

Punkt 2. Godkendelse af referat 

Godkendt 

 

Punkt 3. Status Senior Nyt Fredericia 

Senior Nyt Fredericia bliver tilsyneladende ikke leveret til plejehjemmene selv om de både står på 

distributionslisten og der betales for distribution for det.  

 

Flemming følger op med Plejehjemslederne og derefter FK distribution. 

 

Rettelse til Seniornyt. Plejehjemmene står som plejecentre. Det skal rettes til plejehjem. 

 

Kan kalenderen i Seniornyt gøres større. Ja det kan den godt, men så skulle vi have betalt for 4 

ekstra sider. 

 

Genbrugskalenderen bliver digital, men den vil stadig komme i Senior Nyt. 

 

Nogle synes, at der er for meget demensstof i avisen. Redaktionen vil gerne have noget mere 

kommunestof i og Kommunen har stadig mulighed for at få bragt artikler. 

 

Redaktionen må gerne overveje, hvilke emner der skal med til næste udgave. 

 

Punkt 4. Nyt fra Rådets medlemmer 

Jytte deltog 11. maj i et arrangement med Sund By. Der bliver arrangeret Bevægelse i byen i uge 

36. Jytte har foreslået noget stolegymnastik. 

 

Jytte har skrevet til Søren Larsen vedr. omlægning af trafikken i den indre by i forbindelse med evt. 

ændring af Vendersgade til sivegade. 

 

Jytte skal den 22. juni til møde i Bibliotekets brugerråd. 



Informationsudvalget har været til møde med Britta Hallin vedr. Seniorrådets Informations 

virksomhed. Der bliver oprettet en facebookside. Søren udarbejder forslag til retningslinjer. 

Derudover er der forslag om at bruge Fredericia Dagblads eventklumme og Danmark C TV.  

 

Den 5. maj deltog Aksel i møde i Regionsældrerådet. Der afholdes årsmøde 17. juni, hvor der kan 

deltage 1 fra hver Seniorråd. Stormøde 21. september i Fuglsangcentret forhåbentlig med 80 

deltagere. På Årsmødet kommer en af direktørerne og fortæller om, hvad de har lært af Corona. 

Emner, man gerne vil have svar på fra direktøren, kan sendes til Aksel. Olaf gjorde opmærksom på, 

at en by som Fredericia burde have et fast vaccinationssted. 

 

Næste Regionsældrerådsmøde er den 3. juni i Middelfart. 

 

Punkt 5. Godkendelse af Seniorrådets regnskaber 

Flemming gennemgik Seniorrådets regnskaber og Seniorrådet godkendte dem. Flemming sender 

regnskaberne til Seniorrådet. 

 

Punkt 6.  Lovgivning omkring tilsyn v/Hanne Rasmussen 

Hanne gennemgik lovgivning omkring tilsyn.  

Der skal være uanmeldte tilsyn på plejehjem og frit valg en gang om året.  

Generelt er vores plejehjem udfordret på dokumentationen. 

Tilsynsforpligtigelse i Frit valg en gang om året. Indtil videre har vi selv lavet disse tilsyn, men 

ønsket er, at den opgave bliver lagt ud til ekstern udbyder, da der bliver brugt mange ressourcer på 

det.  

 

Punkt 7. Bekymringshenvendelser v/Søren  

Hanne fortalte, hvordan bekymringshenvendelser bliver behandlet, når Fredericia Kommune 

modtager dem. Hun fortalte også lidt om hvilke typer bekymringshenvendelser, kommunen 

modtager. Henvendelserne bliver gemt på borgerens sag, og derfor har vi ikke noget statistiksystem. 

Derfor kan man heller ikke redegøre for det årlige antal.  

 

Punkt 8. Møde med Senior og Handicapudvalget den 7. juni. 

Punkt. 8.1 Valg af emner til drøftelse med Udvalget 

Seniorrådet drøftede hvilke emner, de gerne vil drøfte med Senior- og Handicapudvalget på mødet 

den 7. juni og blev enig om følgende punkter: 



- Behov for flere plejehjemspladser 

- Seniorbofællesskaber 

- Akutpladser contra aflastningspladser 

- Mængderegulering 

- Midler til bekæmpelse af ensomhed  

- Flere midler til §18 midler 

- Rehabilitering 

- Værdighedspolitik 

- Fastholdelse af musikterapeut 

 

Punkt 9. Gennemgang af analyserne på Ældreområdet v/Anne Grethe Eriksen fra Budget og 

Analyse 

Anne Grethe gennemgik et sammenkog af de analyser som er lavet på Ældreområdet. Anne Grethes 

slideshow sendes efterfølgende til Seniorrådet. 

 

Punkt 10. Eventuelt  

Ingen punkter under eventuelt.


